

TAX ALERT

КРАТКИЙ ОБЗОР ИЗМЕНЕНИЙ В НАЛОГОВОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

September 2015 / Сентябрь 2015 г.

Customs Union

In order to implement the road map on accession of the Kyrgyz Republic to the Customs Union the Government approved (1) Regulation on certain customs procedures application; (2) Order on customs clearance and customs control over international postal packages, goods purchased in online stores and transported across the customs border of Eurasian Economic Union in the Kyrgyz Republic; (3) Temporary Regulation on vehicles transported across the customs border of Eurasian Economic Union in the Kyrgyz Republic by individuals for personal use; (4) Regulation on customs operations related to goods and vehicles placed under the customs regimes and order on implementation of certain types of customs control; (5) Regulation on customs representative; (6) Regulation on customs escorts; (7) Regulation on features of customs operations related to goods placed under the customs regime of customs transit. (Decree of the Government of the KR #564 dd August 10, 2015).

Government approved new forms of VAT and Excise Tax returns

Government of the KR approved new forms of returns on VAT and Excise Tax as well as the procedures of filling them. In particular, the supplies to/from the countries – members of Eurasian Economic Union shall be specified in the new form of VAT return (Decree of Government of the KR №491 dd. July 14, 2015).

Таможенный союз

В целях реализации дорожной карты по присоединению Кыргызской Республики к Таможенному союзу Правительством были утверждены: (1) Инструкция по применению отдельных таможенных процедур; (2) Порядок осуществления таможенного декларирования и таможенного контроля перемещаемых через таможенную границу Евразийского экономического союза в Кыргызской Республике международных почтовых отправлений, товаров, приобретаемых посредством интернет-торговли; (3) Временная инструкция о перемещении транспортных средств через таможенную границу Евразийского экономического союза в Кыргызской Республике физическими лицами для личного пользования; (4) Инструкция о порядке совершения таможенных операций, связанных с помещением товаров и транспортных средств под таможенные процедуры, и порядке проведения определенных форм таможенного контроля; (5) Положение о таможенном представителе; (6) Положение о таможенном сопровождении; (7) Инструкция об особенностях совершения таможенных операций при помещении товаров под таможенную процедуру таможенного транзита (Постановление ПКР №564 от 10 августа 2015 г.).

Правительством утверждены новые формы отчетности по НДС и акцизному налогу

Правительство КР утвердило новые формы отчетности по НДС и акцизному налогу, а также порядок их заполнения. В частности, форма отчетности по НДС предусматривает выделение поставок, осуществляемых в/из стран Евразийского экономического союза (Постановление Правительства КР №491 от 14 июля 2015 г.).

Government approved a regulation on write-off of financial sanctions and penalties of social security contributions

Recently Government of the KR approved a regulation on write-off of the financial sanctions and penalties accrued for late and/or partial payment of social contributions. The decision on write-off shall be made by a special committee of the Social Fund based on the application of the payer and reconciliation act with the Social Fund (Decree of Government of the KR №645 dd. September 16, 2015).

2016 Minimum Estimated Revenue for Personal Income Tax purposes

Government approved the limits of minimum calculated revenues for personal income tax purposes for 2016 that vary from 2,600 to 4,800 KGS per month (Decree of Government of the KR №671 dd. September 30, 2015).

Exemption of the land plots of strategic facilities from land tax

The Kyrgyz Government submitted to the Parliament a draft Law on amendments to the Tax Code providing an exemption for the land plots of strategic facilities used for electricity power generation and transmission (Decree of Government of KR №624 dd September 9, 2015).

Правительством принято положение о порядке списания финансовых санкций и пени по страховым взносам

Правительством недавно принято положение о порядке списания финансовых санкций и пени, начисленных за несвоевременную уплату страховых взносов. Решение о списании будет приниматься специальной комиссией на основании заявления плательщика и акта сверки с Социальным Фондом (Постановление Правительства КР №645 от 16 сентября 2015 г.).

Минимальный расчетный доход для целей подоходного налога на 2016 год

Правительством утверждены размеры минимального расчетного дохода на 2016 год, который составляет от 2600 до 4800 сомов в месяц (Постановление Правительства КР №671 от 30 сентября 2015 г.).

Освобождение от земельного налога земель стратегических объектов

Правительство Кыргызской Республики внесло на рассмотрение Парламента законопроект о внесении дополнений в Налоговый Кодекс, который предусматривает освобождение от налогообложения земли стратегических объектов для выработки или передачи электроэнергии (Постановление ПКР №624 от 9 сентября 2015 года).

How to contact us

If you wish to discuss the information above please contact Baker Tilly Bishkek by e-mail contact@bakertilly.kg or by phone +996 312 696232.

www.bakertilly.kg

An independent member of Baker Tilly International

Наши контакты

Если Вы хотите обсудить информацию, представленную выше, Вы можете связаться с нами по электронной почте contact@bakertilly.kg или по телефону +996 312 696232.